
 

                                                                                                                    

 

 

Referat fra skolebestyrelsesmøde 25.02.2025 kl. 17.15-

18.45 

Deltagere: Søren Palshøj (formand), Fritze Friis-Thorsen (næstformand), Morten Brønsgaard-

Winther, Mathilde Pust, My Rygaard, Helle Johnsen (medarbejderrep.) Pia Rasmussen 

(medarbejderrep.), Carsten B Pedersen (konstitueret skoleleder) Charlotte Ruder Fornitz 

(mellemleder), Sofie (9A) forperson og Elliot (7A) næstforperson. 

Fraværende: Mathilde 

 

Dagsorden Ansvarlig Bemærkninger 

1. Bemærkninger til 

dagsorden 

 Ingenting 

2. Godkendelse af referat  Godkendt 

3. Nyt fra parterne 

- Ledelse 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Carsten/Charlotte 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ledelse: 

• 14 ansøgninger til 

skolelederstillingen. 

Udvælgelse til samtaler i 

morgen. Samtaler mandag 

og torsdag i næste uge.  

• Re-vis er overstået – både i 

MH og MV. Afgørelsesbreve 

sendes ud.  

• Vi er så småt gået i gang 

med næste års planlægning, 

både i TRIO og 

forvaltningen.  

• Vi får ressource tildeling 5/3 

• Syd døgn 13-14/3 for 

skoleledelserne i distrikt 

syd.  

• Der er igangsat en 

anlægsproces ift. toiletter.  



 

                                                                                                                    

 

 

- Medarbejder 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- Forældre 

 

 

 

 

 

 

Helle/Pia 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Forældre 

 

 

 

 

 

 

Medarbejder:  

• Godt tilbage efter ferien. 

Godt at have en lang 

periode inden påskeferien 

hvor vi kan arbejde.  

• Vi har været ramt af lidt 

sygdom. 

• Uge 5 - den sureste uge for 

skolepatruljen.  

• Fredagen inden ferien havde 

vi skakdag/brætspilsdag 

• I denne uge arbejder vi med 

”Krigen i Ukraine”. De 

ukrainske elever holder 

oplæg og laver udstilling.  

• 8. klasse er i brobygning.  

• SFO havde åbent i 

vinterferien. Alle forældre 

gav svar om deres børn 

kom, men børnene kom 

alligevel ikke. Sophieskolen 

var på besøg i lavede 

aktiviteter i hallen.  

• Forårsbørnene er på besøg 

tre mandage, med start i 

går. Forældremøde d. 11/3. 

vi har 21 børn på listen.  

  

Forældre:  

• Drøftelse ift. forberedelse til 

samtalerne til ny skoleleder.  

• Søren har talt med 

erhvervsdrivende ift. 

juniormesterlære og 

svarerne har været, at de 

gerne vil høre mere om det, 

hvis det er skolen der 



 

                                                                                                                    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

inviterer. Et andet svar er at 

der kan være udfordringer 

hvis alle eleverne ikke er i 

praktik de samme dage.  

OBS på at juniormesterlære 

ikke giver adgang til STX 

eller HHX. Man kan gå til 

optagelsesprøve.  

Eleverne som vælger 

juniormesterlære skal som 

minimum have dansk og 

matematik. Man kunne 

derudover lægge to 

lektioner i engelsk og 

naturfag.  

Ungdomsskolen kan være 

behjælpelig med praktikken.  

En drøftelse om at invitere 

de lokale erhvervsdrivende 

til et møde på skolen.  

OBS på at der er nogle 

uddannelser, hvor man skal 

have engelsk for at blive 

optaget.  

• Der har været en snak om 

de vikarer vi har på skolen 

og om forskellen på at 

ansætte unge vikarer og 

uddannede lærere.  

• Drøftelse om processen ift. 

elever der ikke vil deltage i 

undervisningen.  

• En snak om boden – og 

”rotationsprincippet” – at 

der kun er mandag og 

torsdag der er varm mad og 

at nogle elever som aldrig 

har mulighed for at købe 

varm mad.  

En snak om et købekort, 

hvor forældrene kan sætte 



 

                                                                                                                    

 

 

- Elever 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Elever 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

penge ind.  

 

Elever:  

• Indskolings-elevrådsmøde. 

Forslag at 6. og 7. klasse 

må være med i lillegård 

pauserne. 

• Store-elevrådsmøde. Har 

talt om UMV. 9. klasse har 

det godt. 8. klasse er 

utilfredse med 

skraldespande. 7. klasse har 

det godt med hinanden og 

de andre. 6. klasse siger der 

bliver larmet meget når der 

er vikar. Tonen kan være 

hård.  

6. klasse ønsker sig 

bordtennis bolde og bat 

fælles. Aftalen i udskolingen 

er at hver klasse har egne 

bolde/bat. Klassekasserne 

skal indkøbe.  

Ønsker sig mobilePay 

tilbage. (det kommer ikke 

pga. udfordringen ift. 

mobiltelefoner) 

Ønsker juice tilbage i boden. 

(det kommer ikke ift. 

kostpolitik) 

Møbler i fællesrummet. Vi 

prøver at finde penge til 

møblerne.  

Ønske at eleverne selv er 

med til at bestemme 

sangene til morgensang. 

Indendørsfodbold d. 7/3. 

Blandede hold på tværs af 

klassen.  



 

                                                                                                                    

 

 

 

 

 

- MED/TRIO 

 

 

 

 

MED/Trio 

 

På det fælles elevråd er det 

aftalt lave en dag hvor 6. og 

7. klasse mødes 26-27/4, 

sammen med Stubbekøbing, 

Sophieskolen og Nr. Alslev 

skole. 

 

MED/TRIO: Møde på torsdag.  

 

4. Folkeskolens nye 

kvalitetsprogram.  

Kvalitetsprogram - punkt 6 

afskaffelse af projektopgave 

og punkt 8 karakterer i 6. og 

7. kl. 

Alle Karakter i 6. og 7. klasse (skal 

følges op af feedback): 

Enighed om at det er en dårlig 

ide´.  

Eleverne er enige. 

Helle: Der har været en lang 

drøftelse i lærere kollegiet om 

karakter – anbefaling at sige nej til 

karakter i 6. og 7. klasse. Prisen for 

de svage elever er større end 

gevinsten for de stærke.  

Vigtigt at være obs på at eleverne 

for en god feedback.  

Afskaffelse af projektopgaven:  

Søren: Vil være ked af, hvis den 

forsvinder. Det er vigtigt at lære at 

arbejde projektbaseret i 

folkeskolen, så man kender til det 

når man kommer på 

ungdomsuddannelserne.  

My: enig 

Fritze: Enig 

Morten: enig 

Eleverne: er glade for at kunne 

fordybe sig i et emne.  

Helle: Lærerkollegiet er enige om 

at eleverne skal lære 



 

                                                                                                                    

 

arbejdsformen ”projektarbejde”. Vil 

være kede af at slippe projektugen.  

Beslutning: At bibeholde 

projektopgaven, som arbejdsform.  

Ift. karakter er der ikke et ønske 

om at give karakter i 6. og 7. 

klasse og at det er vigtigt at 

eleverne får en god og konstruktiv 

feedback på deres arbejde. 

Feedback drøftes løbende i 

lærerkollegiet og vendes på 

skolebestyrelsesmøde efter 

sommerferien.  

En ide, at vi laver et dynamisk 

dokument ift. ”de 33 punkter”.  

5. Evt.   • Vinduerne i SFO (den gamle 

billedkunst) er rådne. 

Charlotte og Carsten taler 

med Finn.  

6. Punkter til næste møde  Alle  • PTP 

• Udskrivelse at valg til 

skolebestyrelsen.  

7. Personfølsomt Ledelsen Ingenting 

 

Næste møder kl. 17.15-18.45: 25/3-25, 20/5-25, 17/6-25 

 


